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Dojmovi učenika: 

Luka: Prvo smo posjetili mađarski parlament koji je drugi najveći u Europi i poznat je po raskošnom 

interijeru. Tijekom posjeta parlamentu naučio sam puno o mađarskim narodnim vladarima te kako se 

Mađarska formirala kroz povijest kao samostalna država te kao politički entitet u državnoj zajednici s 

Austrijom i ostalim državama među kojima je i Hrvatska. Također sam vidio skupocjenu i raritetnu 

krunu sv. Stjepana kojom su se krunili mađarski kraljevi. Nakon posjeta parlamentu, išli smo u kratko 

razgledavanje grada te smo obišli baziliku sv. Stjepana. Nakon toga obišli smo Trg heroja koji je na 

mene ostavio jak utisak jer sam uvidio koliko Mađari cijene svoju nacionalnu povijest. Na tom Trgu se 

nalaze najvažnije osobe koje su zadužile mađarski narod te je bio originalno i simetrično uređen kako 

bi na svakog Mađara i bilo kojeg turista ostavio jak dojam. Nakon obilaska Pešte, obišli smo Budim. 

Tijekom razgledavanja i proučavanje grada, saznao sam impozantne i veoma vrijedne činjenice koje ću 

moći iskoristiti tijekom nastave povijesti ili ako se okušam na nekom kvizu. Jednako tako, otkrio sam 

blagodati mađarske kuhinje te životni stil kojim Mađari provode i proživljavaju svoj dan. 

Ivona: Zgrada parlamenta bila je neočekivano velika i grandiozna u usporedbi sa hrvatskim zgradama. 

Moglo se primijetiti kako Mađari drže do svoje kulture i čistoće. Parlament, ili barem kat kojeg smo 

posjetili, bio je pun zlata, kipova i velikih lustera. Saznali smo ponešto i o glavnim mađarskim povijesnim 

vladarima, jer je gotovo svaki kutak grada posvećen njima i njihovim djelima. Za razliku od hrvatskih 

gradova, Budimpešta je bila iznimno čista, a ljudi ljubazni. Nisam uspjela isprobati mađarske 

specijalitete, ali čula sam da vegetarijanski gulaš nije za preporuku. Prolazili smo Budim, brdoviti dio 

koji je svima (doslovno) oduzeo dah. Sa Budima mogli smo vidjeti čitavu Peštu, a i on sam bio je prepun 

starinskih zgrada i crkvica. Sve u svemu, Budimpešta je ostavila impresivan dojam i definitivno bih 

ponovno ponovila posjet gradu. 

Mario: Jednodnevno putovanje u Budimpeštu je bilo veoma interesantno i zanimljivo. Zgrada 

mađarskog parlamenta je bila veoma veličanstvena te je oduzimala dah. Unutrašnjost je bila veoma 

raskošna i obogaćena povijesnim motivima. Ostavila je dubok utisak na mene. Rado bih ponovio 

ovakvu ekskurziju! 

Tihana: Budimpeštu sam doživjela kao grad s bogatom poviješću, odličnom hranom te fascinantnom 

arhitekturom. Prije svega, razlog zbog kojeg smo posjetili ovaj grad bila je zgrada mađarskog 

parlamenta. Riječima je nemoguće opisati ljepotu spomenute građevine, baš kao ni pogled koji se iz 

nje pruža. Razgledavajući Budimpeštu nismo zaobišli ni baziliku sv. Stjepana, kao ni Budimski dvorac i 

kompleks nevjerojatnih palača koje zadivljuju svojim izgledom. Dvorac je smješten na vrhu brdašca i 

nudi impresivan panoramski pogled na Peštu i rijeku Dunav. Uputili smo se i na najveći trg u 

Budimpešti, Trg heroja. Nedaleko njemu smješten je i dvorac Vajdahunyad, u kojem se danas nalazi 

Muzej mađarske agrikulture. Imali smo mogućnost vidjeti i poznati Lančani most koji se proteže preko 

rijeke Dunav i povezuje dva dijela grada: Budim i Peštu. Sve u svemu, Budimpešta kao grad je ostavila 

izrazito pozitivan dojam na mene i vjerujem da ću joj se vratiti. 

Zašto mi se Budimpešta nakon ovog putovanja kao čini kao poželjan grad za život  

1. Zbog puno vrsti trgovina, restorana, zabavnih objekata, parkova i slično. Manji gradovi su stvarno 

ubojiti za mlade osobe jer ima par trgovina u koje je svjetsko čudo ako nešto novo dođe. 

2. Manifestacija, bile one kulturnog, zabavnog ili bilo kojeg drugog karaktera. I da me manifestacije ne 

zanimaju svejedno bih otišla jer bi mi bilo drago što uopće imam priliku sudjelovati na njima, jer se 

nešto događa. 
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3. Anonimnost i otvorenost uma koju grad kao cjelina pruža. U manjim gradovima svi sve znaju, 

osuđuju, odbijaju nove stvari i slično. Vjerojatno jer mladi bježe pa ostaju stariji a većini ne trebaju 

nikakve promjene. 

4. Mogućnost upoznavanja osoba svojih godina. Ne kažem da je ovdje isto nemoguće ali kada većina 

ide u samo nekoliko kafića. Stvarno se ni ne trudim upoznat ih jer bi me probali odvući tamo.Također 

želim upoznati ljude iz različitih kultura. 

5. Ulična raznolikost, volim vidjeti kuće ili zgrade različitih karaktera, osobe koje nose različite stilove 

odjeće, automobile specifično one skupljih modela. Iskreno to me sve motivira i da učim samo da bih 

bila dio te atmosfere. 

6. Javni prijevoz. Ne vozi mi se auto non-stop, lakše mi je samo morati razmisliti koji je moj tramvaj i to 

je to. 

7. Šanse za zapošljavanje su veće, ne bi mi se dalo putovati u drugo mjesto kao što neki od profesora 

rade i to već godinama 

8. Zdravstvene ustanove, znam da se i u velikim gradovima u bilo kojoj državi može duže čekati na 

pregled ali makar su mi te ustanove blizu. (Ana Nika) 

Sven; Posjet Parlamentu bio je vrhunac našeg posjeta Budimpešti. Oduševljen sam arhitekturom, 

detaljima i veličinom ove zgrade. U unutrašnjosti, prostorije su obložene zlatnim detaljima i prekrasnim 

freskama. Osim toga, izložba u sklopu parlamenta pružila mi je bolji uvid u povijest Mađarske i političke 

strukture zemlje. Nakon Parlamenta posjetili smo Trg Svetog Stjepana. Trg je ne samo značajno 

kulturno mjesto, već je i dom brojnih restorana i kafića. Uz to, trg je okružen šarmantnim ulicama 

prepunim trgovina, što je stvorilo nezaboravan doživljaj. Na kraju smo posjetili Budim, te vidjeli 

prekrasan pogled na Peštu. Želim istaknuti kako su profesori koji su nas pratili bili vrlo susretljivi i brinuli 

su o tome da se svi osjećamo sigurno i ugodno tijekom puta. Vodičica koja nas je vodila kroz 

Budimpeštu također je bila iznimno stručna, ljubazna i zanimljiva. Sve u svemu, posjet Budimpešti meni 

je bio nevjerojatan doživljaj. Osim prekrasne arhitekture, ovaj grad odiše bogatom poviješću, kulturom 

i tradicijom Mađarske. Toplo preporučujem posjet Budimpešti svima koji traže kulturno putovanje i 

nezaboravna iskustva. 

Ana Nika: Putovanje u Budimpešti mi se jako svidjelo. U parlamentu me je najviše fascinirala 

arhitektura, to jest estetika zgrade. Šteta što se neke stvari nisu mogle slikati... Budimpešta kao grad 

mi se od ovog putovanja čini kao poželjan grad za život. Rado bih ponovila ovo putovanje, uz isto 

odlično i organizirano vodstvo.  

Leon: Mađarski je parlament impresivnih dimenzija i još impresivnijeg interijera. Tijekom posjeta 

saznali smo mnogo informacija o povijesti Mađarske i njenim vladarima. Najimpozantniji prizor bio je 

kruna sv. Stjepana koja zasigurno na svaku osobu ostavlja jak dojam. Nakon toga vidjeli smo Trg Heroja 

koji  na najbolji način prikazuje kako Mađari cijene svoju povijest. Potom smo posjetili i Budim koji je 

također zavidne ljepote. Na cijelom putovanju saznali smo jako puno bitnih informacija koje su velikog 

značenja za naše školovanje i osobito za nastavu povijesti. 

Kristijan: Zadovoljan sam odlaskom u mađarski parlament, ali i odlaskom na ostala mjesta u 

Budimpešti. U obilasku parlamenta dobili smo sve potrebne informacije o povijesti, strukturi i radu 

parlamenta, a posebno me se dojmio izgled zgrade mađarskog parlamenta. Kroz obilazak grada vidio 

sam svu raskoš i ljepotu Budimpešte i Mađarske. Ogromni kipovi i ostale građevine su najbolji 

pokazatelji kakvu povijest Budimpešta ima i koliko se i danas ulaže u nju 
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Elizabeta: U parlamentu smo vidjeli i čuli razne zanimljivosti koje do tada nismo znali, vidjeli smo razne 

prostorije koje su bile pozlaćene i oslikane raznim motivima koji su bitni za mađarsku povijest. Vidjeli 

smo i krunu sv. Stjepana (Szent István) za koju smo čuli i legendu zašto je križić na njoj ukoso. Posjet 

Budimpešti je bio zanimljiv jer nikada nisam bila ondje. Budimpešta je predivan grad koji i dalje ima 

očuvane stare zgrade. Prvo smo prošetali Peštom koja je kako nam je rečeno "ravnica", a onda 

Budimom koji je "brdovit". Bilo je zanimljivo čuti razne priče poput one o mostu kojeg je sagradio grof 

Széchenyi. Grof je rekao da ako netko nađe manu na mostu da će se baciti u Dunav. Jedna djevojčica 

je primijetila da lavovi nemaju jezik i nakon toga grof se zaista bacio u Dunav. Ovo putovanje je bilo 

nezaboravno i definitivno ću bar još jednom posjetiti Budimpeštu u budućnosti jer povijest Mađarske 

me jako zaintrigirala. 

Hana: Posjet Budimpešti jako mi se svidio. Grad je jako lijep i pun predivnih građevina. Glavni razlog 

odlaska ondje bio je posjet parlamentu. Njihov parlament me je očarao izgledom izvana, unutar njega 

šetali smo nekih pola sata i razgledali. Vrijeme u parlamentu je jako brzo prošlo i imala sam osjećaj da 

puno toga nismo vidjeli. Slobodno vrijeme u Budimpešti proveli smo na ručku i u kratkoj šetnji. Naš 

vodič, Antonija, provela nas je kroz Budim i kroz Peštu i ispričala nam razne zanimljivosti. Sve u svemu, 

posjet glavnom gradu Mađarske svidio mi se i nadam se da ću ju ponovno posjetiti. 

Patricija: Prekrasan parlament ima više od 130 stepenica i ukrašen je zlatom. Vidjeli smo krunu kojoj 

smo se mogli diviti i stupove na kojima su poredani vladari. Svidjeli su mi se i njihovi novci koji su malo 

drugačiji od naših. Sve u svemu, putovanje i razgledavanje mi se jako svidjelo i ponovno bih voljela 

otići. Ni malo ne žalim, te mi je to bilo jedno prelijepo iskustvo. Život u Budimpešti je lijep i iznenadilo 

me koliko je zapravo bogata raznim građevinama i ostalom povijesnoj raznolikosti. Predivno iskustvo. 

Simona: Glavni razlog našeg posjeta bila je zgrada Mađarskog parlamenta koju smo, zahvaljujući našem 

profesoru, dobili priliku posjetiti besplatno. Mogli smo mnogo toga naučiti što se tiče mađarskih 

vladara i povijesti, ali smatram da je ostalo puno neodgovorenih pitanja što se tiče rada parlamenta 

općenito. Također smo posjetili poznati Trg heroja koji se nalazi u peštanskom dijelu Budimpešte. 

Nakon toga smo krenuli na brdoviti budimski dio gdje smo mogli uživati u predivnim pogledima na 

ostatak Budimpešte. I na kraju, mislim da je ovo putovanje bilo korisno jer smo imali priliku vidjeti život 

“izvan našeg dvorišta” i možda će baš ono motivirati nekoga na studiranje u Budimpešti ili izvan 

Hrvatske općenito. 

Helena: Već nas je sam ulaz i vožnja kroz grad sve oduševila, u autobusu smo komentirali i divili se 

predivnoj arhitekturi grada, što smo nastavili činiti i ostatak dana. Prvo što smo posjetili bio je 

Parlament, drugi najveći u Europi. Prošetali smo se hodnikom i nekim prostorijama, oduševili smo se 

pozlaćenim svodovima, stepenicama i dekorom svake prostorije, a pogotovo krunom Sv. Stjepana koja 

se radi sigurnosti nije smjela fotografirati. Nakon završenog obilaska parlamenta zaputili smo se prema 

centru grada gdje smo imali neko vrijeme slobodno što smo uglavnom proveli loveći ručak. Tek što smo 

se ponovo okupili kratko smo se provozali te iz Pešte prešli na stranu Budima gdje smo nastavili 

obilazak grada. Iako već podosta umorni, lako smo savladali uspon i popeli se na jedan vidikovac s kojeg 

se pružao prelijep pogled na Dunav i ravnu Peštu. Nakon toga, prošli smo kroz park i trg Heroja s kojim 

smo završili obilazak te se nakon uzbudljivog dana vratili kući. 

Sara: Posjetili smo brojne znamenitosti a najviše mi se dojmila zgrada Mađarskog parlamenta. S 

Bazilikom sv. Stjepana, najviša je zgrada u Budimpešti. Ono što mi se najviše svidjelo u parlamentu je 

bila Kruna sv. Stjepana, koju nismo smjeli fotografirati. Parlament ima 4 kata i 691 sobu. Zajedno s 

ostalim budimpeštanskim znamenitostima 1987. god. uvršten je na UNESCO-ov popis mjesta svjetske 

baštine u Europi. Inače se plaća ulaz u parlament, ali naš profesor uspio je srediti da ga naša škola 

posjeti potpuno besplatno. Mislim da je parlament definitivno bio vrijedan posjećivanja jer smo mogli 
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vidjeti nešto što u našoj državi nemamo te nešto što je od velikog značaja. Sve u svemu, posjet je bio 

predivan te definitivno preporučam svima da jednom kada budu u mogućnosti posjete Budimpeštu. 


